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S-a constituit 
noul consiliu local
Primarul Korodi Attila 

și consilierii locali pentru ur-
mătorii patru ani și-au depus 
jurământul.

Până pe 25 noiem-
brie, datoriile prin-
cipale pot fi achita-
te fără dobândă

Formularul de cerere poate fi 
solicitat și completat la Serviciul 
Impozite, Taxe și Alte Venituri.

4 9

9 Premiatul
Pro Urbe al lunii

3 Drumul dezvoltării – s-a finalizat 
reabilitarea străzii Harghita

„Vocația nu este ceva ce 
alegem noi; adevărata 
vocație este revelată prin 
chemarea divină”, mărturi-
sește Tamás József. Mediul 
religios în care a trăit ca și 
copil a fost un teren fertil 
pentru vocația sa, crescând 
în spiritul preoției fără nimic 
excepțional. Pe calea pe 
care a pornit la chemarea lui 
Dumnezeu, nu a avut nicio-
dată îndoieli. Acest lucru se 
datorează, pe lângă harul lui 
Dumnezeu, și celor care au 
contribuit la consolidarea 
vocației sale.

8 Familii mari și monoparentale: 
profitați de facilități!

PUBLICAȚIE GRATUITĂ



#pedibus
De ce merită ca o companie să se 
implice voluntar în programul Pedibus?

Pentru că Pedibus este o formă de res-
ponsabilitate socială extrem de valo-
roasă, oferind totodată o oportunitate 
de promovare pentru companii, institu-
ții și ONG-uri. După mulți ani de școală, 
teme și examene, copiii care merg astăzi 
la școală vor deveni viitorii lideri locali, 
antreprenori, artiști și sportivi. Suntem 
încrezători că implicarea companiilor și 
instituțiilor va avea un impact pe termen 
lung asupra intereselor copiilor noștri și 
asupra viitoarelor lor alegeri profesio-
nale. Vorbiți-le copiilor despre profesia 
dumneavoastră, despre locul de muncă, 
și, dacă doriți, purtați sigla companiei/
organizației. Pentru detalii suplimentare, 
vă rugăm să ne contactați la numărul de 
telefon 0735 209487 sau la adresa de 
e-mail csikilabbusz@gmail.com!

#semne de circulație 
Cât de des sunt înlocuite semnele 
de circulație? 

Înlocuirea indicatoarelor rutiere este o 
activitate periodică, în special în ca-
zul indicatoarelor uzate și greu vizibile. 
Această sarcină este esențială pentru 
menținerea siguranței rutiere, deoarece 
indicatoarele bine vizibile și actualizate 
ajută utilizatorii drumurilor să se orien-
teze. Înlocuirea lor este o muncă zilnică 
continuă și acoperă întregul oraș, asi-
gurând un trafic sigur pentru locuitori și 
vizitatori. 

#termen de execuție 
Dacă execuția întârzie, de ce spunem 
că se respectă termenul de execuție? 

Pentru termenii indicați pe panourile de 
informare ale investițiilor este mai rele-
vant numărul de luni destinat execuției. 
Ca administrație publică, calculăm deja 
în luni încă din studiile de fezabilitate și 
trebuie să menținem acest calcul, de-
oarece durata execuției se prelungeș-
te în mod logic dacă, de exemplu, au 
loc modificări ale proiectului sau dacă 
lucrarea este de așa natură încât nu poa-
te fi efectuată corespunzător în timpul 
sezonului de iarnă. „Timpul de iarnă” la 
Miercurea-Ciuc începe pe 15 noiembrie 
și se încheie pe 15 martie; în aceas-
tă perioadă anumite faze de lucru nu 
trebuie efectuate. În cazuri justificate, 
suspendăm lucrările în această perioa-
dă și nu includem acest interval în durata 
execuției.
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Y OXO oferă un serviciu de abonament 
mobil complet digital prin intermediul 
aplicației, având ca principale avan-

taje flexibilitatea și administrarea convenabilă. 
Utilizatorii nu sunt obligați să încheie contracte 
pe termen lung, își pot gestiona abonamentele 
lunare direct prin aplicație, iar costul este retras 
automat de pe cardul bancar salvat în aplicație.

Clienții pot alege dintre mai multe pachete. 
De exemplu, pachetul de 9 lei include minute și 
SMS-uri nelimitate în țară, precum și 10 GB de 
internet. În schimbul a 19 lei, utilizatorii benefici-
ază de internet nelimitat 4G și roaming în UE, pe 
lângă minutele și SMS-urile nelimitate. Nu este 
necesar niciun document fizic pentru activa-
rea abonamentelor, întregul proces având loc 
online, iar suportul pentru clienți este disponibil 
prin chat, ceea ce face interacțiunea simplă și 
confortabilă.

Conform feedback-ului utilizatorilor, prin-
cipalele avantaje ale YOXO sunt administra-
rea rapidă și flexibilă, precum și prețul accesibil. 
Printre avantaje se numără și ușurința cu care 
poate fi solicitată o nouă cartelă SIM sau acti-
vat un nou număr, iar utilizatorul poate păstra și 
vechiul număr de telefon, dacă nu are un con-
tract activ cu un alt furnizor care să împiedice 

portabilitatea. De asemenea, aplicația monitori-
zează consumul de date al utilizatorului și oferă 
rambursare pentru datele neutilizate la finalul 
lunii, o funcționalitate unică pe piață.

Sunt important de menționat și dezavanta-
jele abonamentului YOXO. De exemplu, YOXO 
nu suportă trimiterea de mesaje către numere 
scurte, dar această funcție poate fi adăugată 
și activată în aplicație. În plus, serviciul funcțio-
nează doar pe rețelele 4G/4G+, astfel că 5G nu 
este disponibil sau este doar parțial suportat.

Este de asemenea relevant să menționăm 
prezența pe piața din România a serviciilor Digi 
Mobil Flexibil și Vodafone Flex, care sunt strâns 
legate de furnizorii lor și oferă soluții similare de 
abonament digital. Prin modul lor de funcționa-
re, acestea oferă clienților opțiuni convenabile 
și flexibile pentru gestionarea digitală a abona-
mentelor. Deși YOXO utilizează rețeaua Orange, 
independența sa constă în faptul că utilizato-
rii nu sunt legați de un contract tradițional cu 
furnizorul.

În ansamblu, aplicația YOXO este o alter-
nativă accesibilă și comodă, oferind utilizatori-
lor o configurare, ajustare și gestionare rapidă 
a abonamentului, fără obligația de a rămâne pe 
termen lung cu un anumit furnizor.

Abonament mobil convenabil
Smartphone-ul a devenit o parte esențială a vieții noastre de zi cu zi. Utilizatorii au 
la dispoziție o gamă largă de abonamente mobile și opțiuni de acces la internet, din 
care își pot alege cu ușurință varianta potrivită și avantajoasă. În acest peisaj divers 
al pieței de telecomunicații din România, Orange România a intrat în august 2020 
cu aplicația YOXO.



Drumul dezvoltării – 
s-a finalizat reabilitarea străzii Harghita

Să alegem valorile 
democratice! 

Î n trei duminici consecutive, avem o sarcină importantă: să ale-
gem președintele statului, senatorii și deputații pentru următorii 
ani. Acest număr de sesiuni de votare poate părea exagerat 

– mai ales dacă ne gândim că deja am participat la alegeri în acest 
an –, însă nu trebuie să cedăm în fața indiferenței! Alegerile sunt o 
sărbătoare a democrației și joacă un rol esențial în a ține sub control 

forțele care promovează mesaje nedemocratice, transmițându-le 
că respingem extremismul! Pe 24 noiembrie va avea loc primul tur al 
alegerilor prezidențiale, iar pe 8 decembrie al doilea tur. Între acestea, 
pe 1 decembrie, vom alege senatorii și deputații.
În Miercurea-Ciuc, secțiile de votare sunt aproape identice cu cele 
folosite la alegerile locale din iunie, doar cu câteva ajustări mino-
re. Lista detaliată cu străzile și numerele de case poate fi consulta-
tă pe site-ul www.miercureaciuc.ro, în secțiunea Alegeri 2024. Să 
ne exercităm dreptul de vot în număr cât mai mare și să încredințăm 
Miercurea-Ciuc unor politicieni care sunt cu adevărat dedicați dezvol-
tării orașului! 
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Mesajul lunii

Orașul nostru lasă acum o impresie 
complet diferită celor care vin dinspre 
Odorheiu Secuiesc: în mai puțin de un 
an și jumătate, s-a reabilitat segmen-
tul străzii Harghita care traversează zona 
industrială de vest până la podul Ligat. 
Investiția a fost realizată cu cofinanțare 
din partea Uniunii Europene, iar enume-
rarea tuturor lucrărilor implicate este într- 
adevăr dificilă. Vom încerca totuși să le 
prezentăm pe scurt.

 

R eabilitarea străzii Harghita a fost unul 
dintre elementele pachetului de investiții 
din cadrul proiectului de mobilitate 

urbană. Încă de la început, proiectul a întâmpi-
nat dificultăți, deoarece planurile inițiale – care 
includeau benzi dedicate pentru autobuze și se-
paratoare de beton – au fost contestate printr-o 
petiție de către antreprenorii din zona industrială. 
Administrația actuală a orașului a fost deschisă la 
modificarea planurilor propuse, dar schimbările 
au generat dificultăți semnificative de proiectare 
(și indirect, de execuție).

În cele din urmă, firma locală ING Service SRL 
a început execuția pe 6 iunie 2023 și, excluzând 
perioadele necesare de întrerupere, a reușit să 
respecte termenul de execuție.

Pe segmentul de drum de 1370 de metri lun-
gime, traficul a fost modificat în trei intersecții 
majore. La intersecția cu strada Zorilor și la baza 
podului Ligat au fost amenajate sensuri girato-
rii, iar la intersecția cu strada Rét a fost realizată 
o intersecție în „T” unde au prioritate vehiculele 
care circulă pe linia de ieșire din oraș și pe stra-
da Rét. Pentru fluidizarea traficului, între străzi-
le Zorilor și Rét au fost amenajate trei benzi, iar 
între strada Rét și stația de benzină Lukoil au fost 
realizate patru benzi. Benzile 2x2 pentru vehicule 

sunt flancate de o pistă pentru biciclete, urmată 
de un trotuar. Pentru a ajuta persoanele nevăză-
toare, pe trotuar a fost instalată o bandă ghida-
toare. Pavajul trotuarului permite ca, ulterior, liniile 
aeriene existente să fie amplasate în canalele de 
cablu subterane cu intervenții minime. Noutatea 
este reprezentată de un drum de acces construit 
pe o lungime de aproximativ 130 de metri în zona 
intersecției cu strada Rét, pentru a deservi com-
paniile din zonă. De-a lungul drumului, grădinarii 
orașului au plantat peste o sută de puieți.

„Acesta este un drum al dezvoltării: am decis 
ca strada Harghita să fie o oportunitate pentru 
companiile de aici, nu un obstacol reprezentat de 

pereți de beton și reguli rigide” – a declarat pri-
marul Korodi Attila.

„Un segment de drum reabilitat, confortabil și 
sigur îi așteaptă acum pe cei care circulă pe aici. 
Am făcut un pas important în dezvoltarea infras-
tructurii orașului nostru. Mulțumim tuturor pentru 
răbdare și sprijin în timpul lucrărilor” – a declarat 
viceprimarul Bors Béla.

Execuția se va finaliza până la încheierea edi-
ției, și urmează recepția tehnică. Costul total al 
reabilitării străzii Harghita este de 20,4 milioane 
de lei. Uniunea Europeană și guvernul au sprijinit 
investiția cu 7,19 milioane de lei, restul sumei a 
fost asigurată din fondurile proprii ale orașului.
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Consiliul Local al Municipiului 
Miercurea-Ciuc s-a întrunit în ședință 
extraordinară pe data de 15, 22, 30 și 
31 octombrie. Hotărârile din octombrie 
2024 sunt următoarele: 

 � Hotărârea nr. 265
privind aprobarea noii durate de implementare și 
a cheltuielilor estimate aferente finalizării proiec-
tului cu titlul „Reabilitarea grădiniței Micimackó”, 
finanțat în cadrul  Programului Operațional 
Regional 2014–2020

 � Hotărârea nr. 266
privind modificarea Hotărârii nr. 152/2024 privind 
aprobarea implementării etapei a II-a a proiec-
tului „Reabilitarea grădiniței Micimackó” în cadrul 
Programului Regiunea Centru 2021–2027, în 
scopul finalizării integrale, precum și susținerea 
cheltuielilor necesare în acest sens – cofinanțare, 
cheltuieli neeligibile

 � Hotărârea nr. 267
privind aprobarea Documentației de aviza-
re a lucrărilor de intervenție pentru investiția 
„Demolarea clădirilor C6, C7, C8 și C9” din cadrul 
investiției Demolare construcții aflate în incinta 
unităților de învățământ din str. Toplița nr. 20–22

 � Hotărârea nr. 268
privind aprobarea trecerii din domeniul public în 
domeniul privat al municipiului Miercurea-Ciuc a 
unor construcții (C6, C7, C8, C9) din imobilul situat 
în municipiul Miercurea-Ciuc, str. Toplița nr. 20, în 
vederea scoaterii din funcțiune și casării acestora

 � Hotărârea nr. 269
privind aprobarea prelungirii termenului 
Contractului de închiriere nr. 370/2023 încheiat 
cu Asociația „Gyémántpatkó”

 � Hotărârea nr. 270
privind instituirea unor facilități fiscale și aproba-
rea procedurii de acordare a anulării accesoriilor 
aferente obligațiilor bugetare principale restante 
la data de 31.08.2024 inclusiv, datorate de că-
tre contribuabili, bugetului local al municipiului 
Miercurea-Ciuc

 � Hotărârea nr. 271
privind completarea Hotărârii  Consiliului Local 
nr. 94/2024 privind indexarea impozitelor și ta-
xelor locale care constau într-o anumită sumă în 
lei sau care sunt stabilite pe baza unei anumite 
sume în lei, precum și limitele amenzilor care se 
fac venit la buget local, pentru anul 2025

 � Hotărârea nr. 272
privind aprobarea atribuirii dreptului de proprie-
tate a suprafeței de 100 mp intravilan 

 � Hotărârea nr. 273
privind aprobarea atribuirii dreptului de proprie-
tate a suprafeței de 250 mp intravilan 

 � Hotărârea nr. 274
privind aprobarea analizei stadiului de înscriere 
a datelor în Registrul agricol pentru trimestrul III 
(iulie–septembrie) al anului  2024

 � Hotărârea nr. 275
privind aprobarea modificării Statului de funcții a 
Teatrului Municipal „Csíki Játékszín”, începând cu 
data de 1 noiembrie 2024 

 � Hotărârea nr. 276
privind aprobarea numărului de participanți la 
evenimentul organizat în străinătate

 � Hotărârea nr. 277
privind modificarea Hotărârii nr. 24/2024 privind 
aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al 

municipiului Miercurea-Ciuc pe anul 2024 şi esti-
mări pentru anii 2025–2027

 � Hotărârea nr. 278
aprobarea raportului informării şi consultării pu-
blicului privind „Elaborare studii de fundamen-
tare şi reactualizarea planului urbanistic general 
(PUG)”

 � Hotărârea nr. 279
privind aprobarea reorganizării Direcției de 
Asistență Socială Miercurea-Ciuc pentru respec-
tarea noilor reglementări legislative în domeniul 
asistenței sociale

 � Hotărârea nr. 280
privind alegerea preşedintelui de şedință al 
Consiliului Local al Municipiului Miercurea-Ciuc, 
pentru lunile octombrie, noiembrie, decembrie 
2024

 � Hotărârea nr. 281
privind stabilirea domeniilor de activitate a co-
misiilor de specialitate, a denumirii şi numărului 
de membri a acestora, precum şi a numărului de 
locuri ce revine fiecărui grup de consilieri

 � Hotărârea nr. 282
privind aprobarea Regulamentului de Organizare 
şi Funcționare al Consiliului Local al Municipiului 
Miercurea-Ciuc

 � Hotărârea nr. 283
privind alegerea viceprimarilor

 � Hotărârea nr. 284
privind desemnarea şi mandatarea reprezentan-
ților Consiliului Local al Municipiului Miercurea-
Ciuc în Adunarea Generală a Acționarilor socie-
tății HARVÍZ SA

 � Hotărârea nr. 285
privind modificarea Hotărârii nr. 24/2024 privind 
aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Miercurea-Ciuc pe anul 2024 şi esti-
mări pentru anii 2025–2027

S-a constituit 
noul consiliu local
 

P e 24 octombrie, într-un cadru festiv, Korodi Attila, primarul re-
ales, împreună cu membrii consiliului local din Miercurea-Ciuc, 
au depus jurământul de învestitură. În perioada 2024–2028, 

Miercurea-Ciuc, reședința de județ va avea șaisprezece consilieri din par-
tea UDMR, doi reprezentanți ai Alianței Maghiare din Transilvania (AMT) 
și un reprezentant al Partidului Social Democrat (PSD).
În prezența liderilor religioși și civili, a foștilor conducători ai orașului, 
a șefilor de departamente din primărie, a conducătorilor de instituții 
și a presei, Korodi Attila a susținut discursul său de inaugurare (a cărui 

variantă prescurtată poate fi citită la pagina 5). S-a constituit astfel noul 
consiliu local, iar primarul și consilierii locali pentru următorii patru ani și-
au depus jurământul.
Din partea UDMR au depus jurământul András Hunor-Jenő, 
ÁbrahámElőd-Lajos, Bardócz László, Bors Béla, Füleki Zoltán, Kirmájer 
Enikő, Sógor Enikő, Szikszai Tamás, Trandafir-Orbán Tímea, respec-
tiv consilierii noi: Bogos Ákos, Bogyó-Löffler Mária (și ca decan), Cilip 
Árpád, Czikó Mária, György László și Veres Ottó-Benjamin. Magyari 
Zoltán a depus jurământul în cadrul ședinței din data de 30 octombrie. 
Din partea AMT, Soós-Szabó Klára și Tőke Ervin au depus jurământul de 
învestire, iar din partea PSD, Vasian Cioancă. 
La scurt timp după acest eveniment, pe 30 octombrie, la prima ședin-
ță a noului consiliu, cei doi viceprimari anteriori au primit un nou vot de 
încredere, astfel încât Bors Béla și Sógor Enikő, reprezentanți UDMR, vor 
continua activitatea începută cu patru ani în urmă. 

Hotărârile
Consiliului
Local
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Echipa parlamentară din Ciuc 
urează noului consiliu succes și 
speră la o cooperare strânsă.
 

Kelemen Hunor
deputat
Atâta timp cât am fost la guver-
nare, am continuat să dezvoltăm 
Transilvania, Ținutul Secuiesc și 
Miercurea-Ciuc și am început, de 
asemenea, să reconstruim puntea 
de încredere dintre cetățeni și stat. 
Alegerile din această toamnă sunt, de aceea, 
esențiale pentru locuitorii din Miercurea-Ciuc: 
trebuie să fim capabili să continuăm munca 
pentru comunitățile locale în parlament și, dacă 
este posibil, și în guvern. Știm că noi trebuie să 
luăm deciziile bune și tot noi trebuie să împiedi-
căm deciziile nefavorabile. Nimeni altcineva nu 
o va face în locul nostru! Îi îndemn cu respect 
pe toți locuitorii din Miercurea-Ciuc să participe 
la alegerile prezidențiale din 24 noiembrie și la 
cele parlamentare din 1 decembrie și să voteze 
cu mintea limpede și inima curajoasă! Trebuie să 
arătăm din nou că vocea orașului trebuie ascul-
tată și că locuitorii săi contează!

Tánczos Barna
senator
Misiunea noastră la București 
este de a sprijini dezvoltarea co-
munităților din Ținutul Secuiesc. 
Așa am făcut și în ultimii patru ani. Ce 
a însemnat acest lucru pentru Miercurea-Ciuc? 
Când un urs a amenințat siguranța elevilor în 
curtea școlii, a fost posibil să se intervină ime-
diat, deoarece, la inițiativa UDMR, am adoptat 
o lege pentru intervenție rapidă. Înseamnă și că 
orașul va fi mai curat. Vom construi o platfor-
mă de colectare selectivă a deșeurilor și vom 
instala pubele inteligente, finanțate cu sprijinul 
Ministerului Mediului. Mai este mult de lucru. 
Primăvara aceasta, împreună cu Korodi Attila, 
am discutat în ministere despre extinderea 
rețelei de apă și canalizare și construirea unei 
rute ocolitoare. Nu există misiuni imposibile 
atunci când trebuie să găsim soluții în bene-
ficiul orașului, prin muncă în echipă și cu bun 
simț reușim.

Hajdu Gábor
deputat
Pentru mine, este esențial să 
existe o colaborare strânsă și efici-
entă între reprezentarea parlamen-
tară și administrația locală din Miercurea-Ciuc, 
pentru că doar astfel putem avansa cu adevă-
rat. Cred că, printr-o reprezentare parlamenta-
ră puternică, putem reprezenta interesele ora-
șului în fața guvernului , lucru esențial pentru 
obținerea resurselor necesare și pentru pro-
movarea modificărilor legislative favorabile. În 
activitatea mea parlamentară, mă concentrez 
pe aducerea în discuție a problemelor impor-
tante pentru oraș și pe asigurarea accesului la 
resurse centrale pentru dezvoltarea infrastruc-
turii, sănătății și educației.

„Eșecul planificării înseamnă 
de fapt planificarea eșecului”

(Benjamin Franklin)

Î n 2020, când am cerut pentru prima dată 
sprijinul alegătorilor din Miercurea-Ciuc, 
am prezentat un plan pe zece ani. Am pus 

la punct o strategie, am format o echipă și am 
implicat experți pentru a-l implementa. În ultimii  
patru ani, nu am pierdut din vedere acest lucru 
nici măcar o clipă. Rezultatele noastre vorbesc 
de la sine, nu trebuie să ne fie rușine de nimic! Am 
reușit să aducem ordine în numeroase domenii în 
Miercurea-Ciuc și aș dori ca împreună cu echipa 
mea să continuăm acest drum.

Educația este importantă pentru noi toți: este 
viitorul. În ultima perioadă, am făcut progrese semni-
ficative în infrastructura educațională: am finalizat re-
abilitarea instituțiilor de învățământ din oraș, un pro-
ces inițiat de administrația anterioară. În plus, pentru 
prima dată după mulți ani, Primăria a finanțat achiziții 
de echipamente pentru atelierele școlilor profesio-
nale; suntem pregătiți să depunem proiectul pentru 
școala de la Harghita-Băi; după 15 ani, un cabinet 
stomatologic școlar funcționează din nou în oraș; am 
obținut finanțare și organizăm licitații pentru dota-
rea, digitalizarea și mobilarea a 486 de săli de clasă, 
laboratoare de științe și alte laboratoare de speciali-
tate, pentru echiparea a 18 laboratoare psihopeda-
gogice, 14 săli de sport și 4 ateliere cu echipamen-
te noi; cu sprijinul statului maghiar, a fost finalizat 
și deschis Centrul de zi „Angyalkert”, construit de 
Parohia Sfânta Cruce. Am creat unul dintre cele mai 
complexe consorții de coordonare a învățământului 
profesional din Ținutul Secuiesc și din țară, cu partici-
parea unor companii, asociații de afaceri și autori-
tăți locale din județele Mureș, Covasna, Harghita și  
Universitatea Sapientia. Am obținut finanțare pentru 
dezvoltarea unui campus în centrul școlar din Toplița-
Ciuc, în valoare de 121,67 milioane lei.

În domeniul dezvoltării economice, cel mai 
mare progres a fost intabularea a 92 de hectare de 
teren pentru un parc industrial în beneficiul orașu-
lui și continuăm să lucrăm pentru a revitaliza zona 
industrială existentă. Am semnat patru acorduri de 
cooperare strategică cu patru companii, atrăgând 
investiții economice și industriale de aproape 30 
de milioane de euro în oraș. Miercurea-Ciuc are 
pentru prima dată un program de sprijin financiar 
de minimis pentru investiții. Din acest an, compa-
niile pot beneficia de reduceri totale sau parțiale 
de taxe pentru investiții. În curând, vom deschide 
centrul „Kapocs”, un spațiu de coworking pentru 
tinerii antreprenori. Întărirea sistemelor de servicii 
culturale și sportive contribuie, de asemenea, la 
creșterea economică, întrucât un număr mai mare 
de vizitatori sprijină circuitul economic local, iar 
aceste evenimente întăresc imaginea orașului în 
exterior.

Am înființat poliția locală, a cărei echipă o ex-
tindem în funcție de posibilități. Am instalat came-
re de supraveghere și am câștigat deja un proiect 
pentru instalarea altora noi.

Continuăm să revitalizăm centrul istoric al ora-
șului și am crescut numărul evenimentelor care 
întăresc tradițiile și identitatea noastră națională în 
ultimii ani. Pentru că inima și sufletul unui oraș or-
donat și locuibil este reprezentat de comunitate. O 
comunitate deschisă spre dezvoltare, dar care își 
cunoaște rădăcinile, își păstrează tradițiile, cu viață 
bisericească și civică activă.

Le mulțumesc consilierilor care și-au înche-
iat mandatul – Ambrus Lilla, Biró Albin, Szikszai 
László, Szőke Domokos, Tófalvi Éva, Varga Csaba 
și Veress Dávid – pentru munca lor din ultimii patru 
ani și îi salut cu drag pe cei care s-au alăturat echi-
pei UDMR în acest an: Bogos Ákos, Bogyó-Löffler 
Mária, Cilip Árpád, Czikó Mária, György László, 
Magyari Zoltán și Veres Ottó. Totodată îi urez un 
călduros bun venit și domnului Vasile Cioacă!

Alături de bucurii și succese, munca administra-
tivă presupune multe greutăți și sacrificii. De multe 
ori înseamnă dezbateri care se prelungesc până 
noaptea târziu, alteori necesită răbdare și adesea 
este nevoie de gândirea inovativă specifică secuilor. 
Vă mulțumesc că v-ați asumat aceste sacrificii și că 
ați acceptat această misiune cu toate provocările ei. 
Și le mulțumesc și celor care continuă activitatea de 
consilier după patru sau chiar opt ani.

Munca noastră ne răpește de multe ori timpul 
pe care am putea să-l petrecem cu cei mai impor-
tanți pentru noi – familia. Pentru acest lucru, meri-
tă recunoștință toți cei dragi nouă. Le mulțumesc 
în mod special soției și copiilor mei pentru sprijin! 
Fără voi, nu aș fi aici astăzi!

 
*Versiunea întreagă a discursului a fost rostită 

pe 24 octombrie 2024, la ceremonia de depunere 
a jurământului.

Discursul de inaugurare al prima-
rului reales, Korodi Attila (extras)*
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Bogyó-Löffler Mária
Ca pedagog și antrenor, 
timp de 50 de ani am educat 
și antrenat tinerii la Școala 
Sportivă din Miercurea-Ciuc 
și la Clubul Sportiv. Am re-
prezentat cu mândrie orașul 
la numeroase competiții 
naționale și internaționale 
de tineret în diferite țări ale 
lumii. Fiind localnic, dezvolta-
rea orașului și modernizarea 
acestuia sunt foarte impor-
tante pentru mine, dar sunt 
de asemenea atașată de tra-
dițiile noastre. Ca și consilier 
local, vreau să reprezint în pri-
mul rând persoanele în vârstă, 
să îmbunătățesc calitatea 
vieții lor și să transmit admi-
nistrației locale problemele 
specifice acestora, contribu-
ind la soluționarea lor.

Bors Béla 
Sunt recunoscător pentru 
ultimii patru ani. Am reușit 
să implementăm o nouă 
mentalitate nu doar în ca-
drul primăriei, ci și în relațiile 
cu cetățenii. Comunicarea 
deschisă nu înseamnă doar 
prezentarea succeselor, ci 
și dialogul sincer despre 
dificultăți și accentuarea 
importanței parteneria-
tului cu locuitorii. Primăria 
Miercurea-Ciuc a devenit 
o instituție orientată către 
cetățean, iar orașul un loc 
mai prietenos și mai frumos. 
Sunt mândru că, în calita-
te de viceprimar, am putut 
contribui la acest proces.
 

Cilip Árpád
Pentru mine, dezvoltarea 
atent planificată a orașului 
este o prioritate, cu accent 
pe creșterea economică și 
socială a comunității locale. 
Vreau să lucrez pentru ca 
tinerii noștri să rămână în 
ținutul lor natal, să prospere 
și să își construiască un viitor 
aici. Putem încuraja acest 
lucru prin crearea de locuri 
de muncă adecvate, sprijin 
și programe de formare. De 
asemenea, acord o atenție 
specială sprijinirii produ-
cătorilor locali și micilor în-
treprinderi, care reprezintă 
fundația solidă a economiei 
locale.
 

Cioancă Vasian
Fost militar de profe-
sie si angajat în cadrul 
Inspectoratului Județean de 
Poliție Harghita, având o ex-
periență de peste 25 ani în 
politie, cu responsabilități și 
atribuții în special în dome-
niul rutier. Dețin un set de 
abilități, competențe și ap-
titudini specifice domeniu-
lui sus-menționat precum și 
capacitatea de a lua decizii 
eficiente, manifestând di-
plomație și tact în interacțiu-
nea cu publicul. Consider că 
aș putea să folosesc aceste 
cunoștiințe în ceea ce pri-
vește dezvoltarea urbană a 
municipiului Miercurea-Ciuc.

 

Czikó Mária
Dragostea pentru comunita-
te vine de acasă, așa că este 
firesc să pun cei aproape 
30 de ani de experiență în 
sănătate în slujba comuni-
tății din Miercurea-Ciuc. Am 
lucrat ca asistent medical în 
cadrul secțiilor de chirurgie și 
urgențe la Spitalul Județean 
de Urgență din Miercurea-
Ciuc și în sistemul de medici-
nă de familie. În prezent sunt 
asistent medical principal în 
cadrul secției de dermatolo-
gie, predau nursing la Școala 
Postliceală Sanitară Louis 
Pasteur și sunt consilier jude-
țean al Ordinului Asistenților 
din România. Ca și consili-
er local, sunt gata să aduc 
această experiență în slujba 
orașului. 

András Hunor-Jenő
Ca inginer de mediu, consider ex-
trem de importante măsurile care 
susțin dezvoltarea durabilă. Viața nu 
este alb-negru, ci mai degrabă plină 
de culori. Dacă și noi suntem membri 
constructivi ai acestei lumi, atunci 
acționăm nu doar pentru noi înșine, ci 
și pentru orașul nostru. Cred că avem 
dreptul să criticăm un sistem doar 
atunci când ne asumăm un rol activ 
în el și contribuim la îmbunătățirea 
vieții comunității noastre. În noul meu 
mandat, voi lucra pentru un mediu 
sănătos, pentru un Miercurea-Ciuc 
prietenos cu animalele, pasionat de 
sport, bogat în oferte culturale și în 
continuă creștere economică.

Ábrahám Előd-Lajos
Sportul este pasiunea mea. În ultimii 
ani, am sprijinit activitatea consiliului 
local în principal în domeniul organiză-
rii evenimentelor sportive, diplomației 
sportive și îmbunătățirea calității pro-
iectelor locale fără finanțare rambur-
sabilă. Am acordat o atenție deose-
bită creării și operării societății „Csíki 
Sportcentrum”, contribuind astfel la 
dezvoltarea infrastructurii sportive din 
Miercurea-Ciuc. Mă bucur că accesul 
la activități sportive s-a extins și diver-
sificat. În următorii patru ani, voi con-
tinua să acord prioritate acestui do-
meniu, alături de alte arii interesante. 
Sunt mândru că Miercurea-Ciuc este 
cu adevărat un oraș al sportului! 

Bardócz László
Sunt calificat în economie și în dez-
voltarea digitală a regiunilor și sunt 
antreprenor. În calitate de consilier 
municipal am simțit întotdeauna că 
misiunea mea este să întăresc co-
munitatea noastră și să dezvolt ora-
șul nostru. În calitate de președinte 
al comisiei de urbanism, văd și mai 
clar responsabilitatea care ne revine. 
În consiliul local, scopul meu prin-
cipal este să iau decizii care sprijină 
dezvoltarea orașului și îmbunătățesc 
viața noastră de zi cu zi. Aceste de-
cizii pot fi pregătite prin colaborare 
și dialog deschis.
 

Bogos Ákos
În calitate de lider al unei organizații 
de tineret, înțeleg direct problemele 
cu care se confruntă generația tînără 
de astăzi. Nu este adevărat că nu ne 
putem baza pe tineri; acest lucru de-
vine evident atunci când le acordăm 
timp și energie pentru a le asculta 
opiniile. Organizația noastră, Consiliul 
Tineretului din Regiunea Ciuc, organi-
zează numeroase programe prin care 
oferim tinerilor oportunități de a parti-
cipa activ la viața comunitară. Consider 
importantă implicarea consiliilor ele-
vilor și organizațiilor de tineret din 
Miercurea-Ciuc în această dinamică. 
Sper ca munca mea în consiliul local să 
contribuie la dezvoltarea vieții comuni-
tare a tinerilor. 

Consiliul local din Miercurea-Ciuc, 2024–2028
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Soós-Szabó Klára
Medic de familie.

Szikszai Tamás
A fost o onoare pentru mine 
să fac parte din consiliul local 
și să servesc ca președinte al 
Comisiei juridice, ca mem-
bru al Adunării Generale și 
al Consiliului de administra-
ție al mai multor alte comisii/
societăți municipale. Mi-am 
folosit experiența profesio-
nală și cunoștințele juridi-
ce de avocat pentru a servi 
interesele comunității. M-am 
străduit să rezolv problemele 
juridice într-un mod profe-
sionist și responsabil, atât în 
activitatea comisiilor, cât și a 
consiliului municipal. În urmă-
torul mandat, voi continua să 
lucrez pentru a asigura trans-
parența și siguranța juridică 
în toate aspectele cu com-
ponentă legală.

Tőke Ervin
Pe parcursul mandatelor 
mele anterioare, am con-
tribuit la activitatea consi-
liului local în două domenii: 
comisia de urbanism și cea 
de cultură. Este o preocu-
pare personală ca tot mai 
mulți oameni să-și găsească 
un cămin și să se stabileas-
că în orașul meu natal, iar 
cât mai multe afaceri locale 
să se poată dezvolta. Sunt 
convins însă, că pentru a ne 
reînnoi, este esențial să păs-
trăm valorile culturale. La 
nașterea mea, Miercurea-
Ciuc era un oraș secuiesc și 
îmi doresc să rămână așa. 
Voi munci pentru acest 
lucru. 
 

Trandafir-Orbán Tímea
Sunt medic stomatolog și, 
de asemenea, activez ca 
vicepreședinte al Colegiului 
Stomatologic din județul 
Harghita. Cred în dezvoltarea 
continuă, în educația perma-
nentă și în munca în echipă. 
Am acceptat această muncă 
în consiliul local, deoarece 
observ că situația economi-
că din România îngreunează 
accesul oamenilor la servicii 
medicale și stomatologice. 
Prin educație pentru sănăta-
te și programe de screening, 
putem dezvolta o societate 
mai sănătoasă, bolile pot fi 
identificate mai devreme și 
tratamentul acestora devine 
mai ușor. Sunt și voi rămâne 
un reprezentant dedicat să-
nătății ciucanilor.

Veres Ottó-Benjámin
Vin din mediul antreprenorial 
și de peste 15 ani mă ocup în 
principal de comerț legat de 
turism. Printre altele, perso-
nalizăm suveniruri, nu doar în 
Miercurea-Ciuc, ci și în aproa-
pe tot Ținutul Secuiesc. În 
regiunea noastră există multe 
oportunități neexploatate în 
domeniul turismului și, având 
o perspectivă asupra acestor 
oportunități, am încredere că 
pot fi un membru valoros al 
consiliului local. Consider ca o 
misiune personală să fac cu-
noscută atractivitatea regiunii 
noastre și să contribui la cre-
area unui sentiment de mân-
drie în rândul tinerilor, pentru 
Miercurea-Ciuc, astfel încât 
să se simtă bine aici și să-și în-
temeieze o familie acasă. 

Füleki Zoltán
Cultura noastră, dansurile, 
cântecele și tradițiile noas-
tre, vor supraviețui doar prin 
noi. Trebuie să rămânem se-
cui și maghiari, transmițând 
valorile noastre nepoților. 
Vom face acest lucru în con-
formitate cu nevoile comu-
nității, construind și educând 
pentru siguranța copiilor 
și familiilor noastre, pentru 
consolidarea identității nați-
onale și a tradițiilor noastre! 
Un oraș locuibil pentru fami-
lii sănătoase și înfloritoare! 
Voi lucra pentru acest lucru 
cu ajutorul lui Dumnezeu. 
Soli Deo Gloria!

György László 
Sunt antreprenor din tine-
rețe și am fost întotdeauna 
atras de gândirea bazată 
pe proiecte. Procesul de a 
transforma ideile în realitate 
este provocator și inspira-
tor pentru mine. Indiferent 
dacă este vorba de proiecte 
creative, tehnice sau soci-
ale, găsesc în toate bucuria 
și provocarea. Ca și con-
silier local, doresc să aplic 
această perspectivă pentru 
a sprijini mediul de afaceri, 
esențial pentru economia 
orașului.

Kirmájer Enikő
Lucrez de 40 de ani ca pro-
fesor. Lucrul cu copiii este 
o sursă continuă de bucurie 
pentru mine, atât la școa-
lă, cât și în familie, alături de 
nepoți. Încep acest al patru-
lea mandat cu convingerea 
că mai avem mult de făcut, 
dar și o mare dorință de a 
contribui în echipă. În calita-
te de consilier, voi continua 
să mă implic în domeniile 
educație-cultură și social, 
căutând soluții umane pen-
tru problemele comunității.

Magyari Zoltán
Sunt economist. Sunt licen-
țiat în marketing și turism. 
În cei 26 de ani de carieră 
am ocupat diverse funcții 
de conducere în companii 
multinaționale din România 
și Ungaria. În ultimii ani, am 
condus diverse afaceri și, 
deși nu am lucrat în adminis-
trația publică, sunt încre-
zător că experiența mea în 
afaceri va fi utilă orașului în 
mandatul meu de consilier 
local.

 
Sógor Enikő

În ultimii patru ani, în ca-
litate de viceprimar, am 
reușit să aduc în prim-plan 
noi perspective și să ge-
nerez schimbări calitative. 
Îmbunătățirea condițiilor 
pentru bunăstarea fizică și 
mentală a locuitorilor, eli-
minarea sărăciei extreme și 
sprijinirea celor vulnerabili au 
fost priorități pentru mine. 
Voi continua să îmbunătă-
țesc aceste domenii în ur-
mătorii patru ani.
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Peste două sute de familii din Miercurea-
Ciuc au solicitat cardul pentru familii nu-
meroase, care oferă diverse reduceri în in-
stituțiile subordonate primăriei. Prin acest 
program, administrația locală dorește să 
răsplătească devotamentul și sacrificiile 
familiilor care contribuie la consolidarea 
comunității noastre.

P rogramul a fost lansat în iunie 2021 la 
inițiativa viceprimarului Sógor Enikő. 
Familiile cu trei sau mai mulți copii, 

părinții singuri și copiii acestora pot beneficia 
de bilete cu preț redus la evenimentele proprii 
ale Teatrului „Csíki Játékszín”, Teatrului Core-
grafic Secuiesc Harghita, Muzeului Secuiesc al 
Ciucului, Cinematografului „Csíki Mozi” și Casei 
Artelor. Bilete cu preț redus pot fi cumpărate și 
la facilitățile sportive administrate de societatea 
„Csíki Sportcentrum” (Piscina „Csíki Csobbanó”, 
Patinoarul „Molnár Lajos”, ocazional patinoarul în 
aer liber din Piața Libertății). Familiile numeroase 
sau monoparentale mai pot beneficia și de o re-
ducere de 50% la cumpărarea abonamentelor de 
parcare cu valoare integrală și pot beneficia de 
abonamente gratuite pentru transportul public.

Beneficiarii programului trebuie să îndepli-
nească anumite condiții: cel puțin unul dintre co-
pii trebuie să fie sub 18 ani, familia trebuie să aibă 
domiciliul stabil în Miercurea-Ciuc, unul dintre 
părinți trebuie să fie angajat, să nu aibă datorii la 
bugetul local și să poată dovedi că copiii frecven-
tează regulat școala sau grădinița.

Numărul legitimațiilor emise crește de la an 
la an: 28 în 2021, 58 în 2022, 70 în 2023 și 80 de 
familii în acest an. Dar mai satisfăcător decât cele 
236 de carduri emise este faptul că aceste familii 
profită de beneficiile oferite. Majoritatea și-au 

folosit cardurile la Csíki Csobbanó, patinoarul din 
Piața Libertății și pentru abonamentele de par-
care. Lunar, beneficiarii își prezintă cardurile de 
10–15 ori la casele de bilete ale Cinematografului 
Csíki, Teatrului Csíki Játékszín și patinoarului 
Molnár Lajos, însă mai puțini utilizează cardul 
la ansamblul Hargita și la Muzeul Secuiesc al 
Ciucului.

Cardurile pentru familii numeroase sunt 
valabile trei ani și trebuie actualizate anual. 
La mijlocul acestui an, primele carduri emi-
se au expirat, iar deținătorii și-au reînnoit deja 
cardurile.

Încurajăm familiile numeroase și părinții sin-
guri să solicite cardul (în biroul Primăriei nr. 40) și 
să profite de reduceri!

C iucanii de odinioară – parțial datorită apropierii de biserică – și-au 
amenajat cimitirul în partea de vest a orașului. Atunci, pentru ei 
părea firesc să proiecteze un cimitir foarte mic și îngust, deoarece 

orașul era format doar din câteva străzi. În acea perioadă, înmormântările se 
făceau la casele celor decedați, iar rudele, prietenii și cunoscuții își exprimau 
acolo respectul. În Ținutul Secuiesc, Miercurea-Ciuc era poate singurul loc 
unde, pe vremuri, femeile mergeau la înmormântări „cu căruța”. „În corte-
giul funerar, bărbații mergeau pe jos, iar femeile cu căruța. Astfel, nu era 
neobișnuit ca 20-25 de căruțe să urmeze carul funerar, deși vechiul cimitir 
nu era departe de nicio stradă din oraș” – a scris dr. Gál József, avocat, în 
memoriile sale despre oraș. 
Noul cimitir de pe strada Leliceni a fost sfințit la 1 noiembrie 1930 de preo-
tul Tóth István. Din cauza creșterii rapide a populației orașului, nici al doilea 
cimitir nu s-a dovedit a fi suficient, astfel că, în 1994, a fost amenajat un al 
treilea cimitir la periferia estică a orașului, în spatele cartierului Spicului. Al 
doilea și al treilea cimitir au fost mai mari decât cel vechi, iar în 2005, în cimi-
tirul din cartierul Spicului, a fost sfințită o nouă capelă mortuară.

Sursa: Vofkori György: Csíkszereda és Csíksomlyó képes története 
(Typografika, Békéscsaba, 2007, pagina 74–76.)

Familii mari și monoparentale: profitați de facilități!
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Până pe 25 noiembrie, 
datoriile principale 
pot fi achitate fără 
dobândă

 

O rdonanța de Guvern nr. 107/2024 permite autorităților 
locale să aplice o amnistie fiscală parțială. În acest sens, 
Consiliul Local Miercurea-Ciuc a aprobat pe 22 octom-

brie o hotărâre care stipulează că toate persoanele juridice și fizice 
care își achită integral datoriile principale și solicită scutirea până 
pe 25 noiembrie 2024, vor fi eliberate de penalitățile de întârziere 
acumulate până la 31 august 2024.

Pentru a beneficia de amnistia oferită, locuitorii municipiului 
trebuie să depună mai întâi o notificare la departamentul de taxe 
și impozite al primăriei, exprimându-și intenția de a beneficia de 
această facilitate. În baza notificării, primăria va emite un document 
care specifică valoarea datoriei principale și a penalităților, iar după 
ce datoria principală este achitată și documentele financiare sunt 
depuse, se poate solicita anularea penalităților. Pentru a fi eligibili, 
solicitanții trebuie să achite și amenzile, taxele de închiriere și de 
concesionare, pe lângă impozitele și taxele locale.

 
Formularul de cerere poate fi solicitat și completat la Serviciul 

Impozite, Taxe și Alte Venituri (Centrul de Relații cu Publicul, str. 
Mihai Sadoveanu nr. 4.)

Premiatul Pro Urbe
al lunii

Preasfințitul TAMÁS JÓZSEF 
episcop auxiliar emerit al Arhidiecezei de Alba Iulia
12 noiembrie 1944 –

S -a născut într-o familie religioasă cu opt copii în Siculeni și s-a 
mutat la vârsta de șase ani în Sânsimion. Între 1958 și 1968 
a studiat la Seminarul Teologic Liceal Romano-Catolic și la 

Institutul Teologic Romano-Catolic de grad universitar din Alba Iulia. 
A fost hirotonit preot în 21 aprilie 1968, în duminica albă, de către epis-
copul Márton Áron, în catedrala din Alba Iulia. După patru ani ca vicar 
în Mediaș și șase ani ca paroh în satul Tiur, în 1978 a devenit profesor 
și director spiritual la Institutul Teologic Romano-Catolic din Alba 
Iulia, consilier sacramental, canonic, și apoi prelat papal. În 1994 a fost 
numit vicar general. Papa Ioan Paul al II-lea l-a numit pe 18 decem-
brie 1996 episcop auxiliar și episcop titular de Valabria, iar hirotonirea 
sa episcopală a fost realizată de arhiepiscopul György Jakubinyi la 

Șumuleu Ciuc.
Timp de peste două de-

cenii, a slujit ca episcop auxiliar 
al Arhiepiscopiei de Alba Iulia, 
activând la Miercurea-Ciuc. În 
această perioadă a fost vicar 
general, a participat la guverna-
rea arhiepiscopiei și a întreprins 
vizite pastorale și vizite parohiale 
pe întreg teritoriul acesteia. Pe 
lângă Ținutul Secuiesc, a condus 
numeroase ceremonii bisericești, 
a organizat exerciții spirituale 
pentru preoți și călugări în țară și 
străinătate și a participat la multe 
evenimente religioase, sociale 
și culturale. A fost astfel mereu 

aproape de credincioși, vestind mesajul Evangheliei lui Isus Cristos.
La vârsta de 75 de ani, el și-a înaintat demisia Sfântului Scaun. S-a 

pensionat definitiv în 2020.
„Vocația nu este ceva ce alegem noi; adevărata vocație este reve-

lată prin chemarea divină”, mărturisește Tamás József. Mediul religios 
în care a trăit ca și copil a fost un teren fertil pentru vocația sa, cres-
când în spiritul preoției fără nimic excepțional. Pe calea pe care a por-
nit la chemarea lui Dumnezeu, nu a avut niciodată îndoieli. Acest lucru 
se datorează, pe lângă harul lui Dumnezeu, și celor care au contribuit 
la consolidarea vocației sale.

Prin motto-ul său preoțesc – „Facă-se voia Ta!” – și-a reafirmat 
răspunsul la chemare, iar prin motto-ul său episcopal – „Cea mai mare 
este dragostea!” – și-a dedicat viața și activitatea iubirii creștine. Pe 
parcursul vieții sale preoțești a fost inspirat de exemplul episcopului 
Márton Áron, cel care l-a hirotonit, și a urmat calea trasată de aces-
ta. Ceea ce este el și tot ce e bun în el datorează, după Dumnezeu, 
părinților săi, fraților, învățătorilor, preoților, binefăcătorilor, prietenilor, 
credincioșilor și tuturor celor care i-au fost încredințați.

 
Dumnezeu să-i dea sănătate episcopului Tamás József, la împlini-

rea celor 80 de ani!
Sursa: 

ersekseg.ro 
romkat.ro 

magyarkurir.hu 
szekelyhon.ro 
wikipedia.org

– Mărie, trebuie să plătim impozite! Iar din valoarea dobânzii am putea cumpăra pălincă!

CARICATURĂ DE HORVÁTH-SZEKERES ISTVÁN
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Cronică

Ce s-a întâmplat în oraș în luna octombrie?

Ziua Universității la 
Sapientia

Comunitatea academică a Universității 
Sapientia și invitații săi s-au adunat anul 
acesta la Miercurea-Ciuc pentru a celebra 
Ziua Universității, organizată anual din 2012 
în memoria primei ceremonii de deschidere 
a anului universitar. 
 

Weekend de operă, 
filme și taekwondo

Primul weekend din octombrie a fost plin 
de evenimente: la Casa Artelor, Opera 
Maghiară din Cluj a prezentat o mini-stagi-
une sold-out, publicul cinefil s-a bucurat de 
oferta Festivalului de Film Filmtettfeszt la 
Cinema Csíki Mozi, iar la Arena Erőss Zsolt, 
peste 600 de sportivi s-au întrecut pe ta-
tami la Cupa României la taekwondo.

 

Comemorarea martirilor 
de la Arad

La cea de-a 175-a aniversare a execuției ce-
lor treisprezece martiri de la Arad, Miercurea-
Ciuc a comemorat, ca în fiecare an, Revoluția 
din 1848–49 cu lumânări aprinse în fața gale-
riilor de portrete din Piața Cetății.

 

Dublu vernisaj de expoziție 
la muzeu

Grafica contemporană internațională a ocu-
pat un loc central în Miercurea-Ciuc, la Muzeul 
Secuiesc al Ciucului, unde au fost inaugu-
rate două expoziții importante: expoziția 
„Intersecții” a studenților de la Universitatea 
Creștină Partium din Oradea și cea de-a 
8-a Bienală de Grafică a Ținutului Secuiesc. 
Expozițiile sunt deschise până la 31 decembrie.

 

La mulți ani 
seniorilor!

Primăria Miercurea-Ciuc a sărbătorit și anul 
acesta seniorii orașului cu o seară muzicală.
 

Aurora boreală a luminat cerul

Datorită unei furtuni geomagnetice, aurora 
boreală a fost vizibilă în Miercurea-Ciuc în-
tr-o nuanță de roșu intens.

Lansare de carte 
la Primărie

Cartea profesorului Balázs Lajos, intitula-
tă „Fără copii nu suntem buni de nimic”, a 

fost prezentată în sala festivă a Primăriei 
Miercurea-Ciuc.
 

Un weekend dulce 

Miercurea Ciuc a găzduit cea de-a 12-a edi-
ție a Festivalului Mierii, eveniment ce a inclus 
și gala de premiere a Concursului de Miere 
Nectaria din Ținutul Secuiesc, oferind delicii 
locale, programe diverse și o experiență co-
munitară de calitate.
 

Conferința Via Mariae

În cadrul Zilelor Ținutului Secuiesc a fost 
organizată cea de-a 14-a Conferință Via 
Mariae, sub motto-ul „Anul reînnoirii”. 
Ceremonia de deschidere a sesiunii de trei 
zile a avut loc de această dată la Centrul 
Multifuncțional al Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului a 
Județului Harghita.

 

Întâlnirea celor mai buni 
jucători de bridge din țară

Asociația Sportivă Bridge Over Nations din 
Miercurea-Ciuc a organizat cea de-a patra 
ediție a Cupei Bridge Over Nations la Casa 
Harghita, cu participarea a aproape 60 de 
echipe, printre care și cei mai buni jucători 
din țară.

Comemorarea eroilor 
din '56

Ceremonia de comemorare a revoluției an-
ticomuniste din 1956 de la Budapesta a în-
ceput la stâlpul comemorativ din fața cimi-
tirului din cartierul Spicului și s-a încheiat cu 
o procesiune cu torțe până la monumentul 
Gloria Victis din Piața 1956. Printre vorbitori 
s-au numărat Gulyás Gergely, membru al 
Parlamentului din Ungaria, ministru al cabi-
netului Primului Ministru și Kelemen Hunor, 
președintele UDMR.    
 

S-a constituit noul 
consiliu local

Într-un cadru festiv, primarul și consilierii 
aleși pentru mandatul 2024–2028 au de-
pus jurământul. Mai multe detalii pe pagi-
nile 5–8.

145 de ani de existență a școlii din 
Toplița Ciuc

Săptămâna „Școala altfel” a fost de-
dicată aniversării de 145 de ani a Școlii 
Gimnaziale Xantus János, culminând cu 
o ceremonie și cu dezvelirea unei plăci 
comemorative.

Slujbă de comemorare pentru 
Potápi Árpád János

În șaua de la Șumuleu-Ciuc, admiratorii 
s-au adunat pentru o slujbă ecumenică în 
memoria lui Potápi Árpád János, decedat 
brusc, simultan cu comemorarea înmor-
mântării sale în Bonyhád (Ungaria).

Prezență record la 
competiția de înot 

432 de sportivi legitimați au luat startul la 
cea de-a patra ediție a Cupei Miercurea-
Ciuc la Piscina „Csíki Csobbanó”. A 
fost cea mai mare competiție de înot 
organizată vreodată de un club din 
Miercurea-Ciuc.

S-au aprins flăcările 
autonomiei secuiești 

Ultima duminică a lunii octombrie este, 
conform tradiției, Ziua Autonomiei Ținutului 
Secuiesc. Ca și în anii precedenți, focul de 
veghe a fost aprins în parcarea Cetății Mikó 
în semn de susținere a autodeterminării 
secuiești.

Startul campaniei 
electorale la 
Miercurea-Ciuc

Aproape o mie de delegați s-au adunat la 
chemarea reprezentanței parlamentare a 
maghiarilor din Transilvania la evenimen-
tul de amploare desfășurat în Arena Erőss 
Zsolt. Evenimentul de campanie a UDMR a 
proclamat victoria vocii rațiunii.
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Din registrul stării civile

DECESE

25

CĂSĂTORII

6

FETE BĂIEȚI

Vă informăm că, în conformita-
te cu directivele privind protec-
ția datelor, vom publica nume-
le nou-născuților, al cuplurilor 
căsătorite și ale persoanelor 

decedate în publicația lunară a 
Miercurea-Ciuc doar dacă clien-
tul își dă acordul explicit în scris! 

Oláh Stella
Zsigmond Mária
Péter Desideriu-Tiberiu
Timár Csaba-István
Ficz Adalbert
László Ecaterina
Fodor Irmtraud-Margareta
Dávid Maria
Moldován Zoltán
György Rozalia

Csobot Ilyés
Péter Tiberiu-Gheorghe
Burján Tibor
Fülöp Mihály-Lajos
Rancz Maria
Süket Lucia
Burista Juliánna
Mátyás Tiberiu-Zoltan
Gábor Joan
și alte 6 persoane

Szabó Bence-Zoltán
Rugină Victoria-Maria
Cilip-Szilágyi Ajsa
Bakó Rita
Egyed János
Lőrincz Sarolta-Erzsébet
Gârbea András-Bence

Benedek Panka-Erzsébet
Oltean Ioan
Kovács András-Márton
Tankó Dzsenifer-Boglárka
Tankó Noel
Tulit Lőrinc
Kajtár Nóra

László Rebeka
Ráduly Adrian-Gábor
Ferenczi Tihamér-Ferdinánd
Csató Frida
Szávuj Máté
Szilveszter Hanna
și alte 2 fete, respectiv un băiat

Bara Gellért – Ercse Edit
Kiss István – Kenéz Aletta-Zselyke
Bartos Előd – Molnár Andrea
Kádár Erik-Fábián – Szőgyör Boglárka
Márkus Lajos – Sztojka Judit-Angella
și un alt cuplu
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